
manier om iets terug te doen. Als je jong bent is het 
niet simpel om een atelier te bekostigen.”

Zijn dat dan de kleinkinderen die je niet hebt?
“Neen. Ik heb geen kinderen, dus ik kan ze ook 

niet missen. Maar mijn leven is ook niet kinder-
loos. Er zijn veel kinderen van vrienden. Ik heb 
daar veel aan. Zonder iets te verwachten. Ik ver-
wacht van niemand iets. Zelfs niet van Paul. Zo is 
het leven vol cadeaus.”

Marcel Vanthilt zei in deze krant: “Ik heb begrip voor mijn 
(jongere, nvdr.) vrouw die is weggegaan. Plots zag ze een 
oude man.” Kun je dat begrijpen?

“Neen. Ik kan dat niet begrijpen. Ik zie een Paul, 
een figuur, een ziel. Ik zou graag hebben dat die zo 
oud mogelijk wordt, maar mijn man hoeft voor mij 
niet op en neer te springen of met zijn spierballen 
te rollen. Oud of jong, het maakt mij niet uit. Het 
enige wat ik echt niet zou kunnen, is samen zijn 
met iemand die cynisch of verbitterd is. Dan zou ik 
kiezen voor mijzelf.”

Jullie stralen grote liefde uit, ook met de vernieuwing van 

die 24 jaar ouder is dan op je 24ste?
“Ik weet het niet. Voor mij is het normaal. Het 

leeftijdsverschil heeft voor mij altijd meer voor- 
dan nadelen gehad. Ik heb altijd een wijze, rustige, 
intelligente man naast mij gehad. Zeker in het be-
gin gaf hij me de stabiliteit die ik nodig had. Stel 
dat ik samen was geweest met een partner die ook 
heel zoekende was… ” 

Sta je stil bij de grote kans dat je alleen achterblijft, of 
denk je daar niet aan?

“Natuurlijk wel. Ik steek mijn kop niet in het 
zand. Wellicht zal het zo zijn. Ik heb ook geen kin-
deren. Maar ik ben er niet bang voor. Ik probeer 
wel meer de balans te bewaken. Mijn sabbatjaar is 
mislukt, maar we moeten geen dertig jaar meer 
wachten om samen dingen te doen. En later? Ik 
ben een doe-mens, oplossingsgericht. Ik zal nooit 
in een hoekje zitten kniezen. Ik zie me nog wel een 
creatieve hangar openen voor jongeren, met potten 
draaien, houtbewerking, lassen, en iedereen inspi-
reert elkaar. Je moet wel creatief zijn, of je komt er 
niet in. En jong. Want als ik oud ben, wil ik jonge 
mensen om me heen. (lacht) Ik zie het ook als een 

“Paul is nooit mijn
mentor geweest, hij is in

de eerste plaats mijn lief.
Maar door wie hij is,

iemand die zelf veel uit
het leven haalt, heeft hij

me wel sleutels
aangereikt. Zonder mijn

hand vast te houden.”

jullie trouwbeloften in Venetië dit jaar. Hoe blijft de liefde 
zo diep?

“Alles begint bij het geluk dat we elkaar gevonden 
hebben. En we willen er allebei het beste van ma-
ken. Maar ik begin meer en meer zelf te beseffen 
dat het uitzonderlijk is.”

Hebben jullie echt de gewoonte om te kussen bij volle-
maan? 

“Ja. Ik hou nogal van rituelen. En van gekke din-
gen doen. Ik ben de luchtige noot in huis. Dus ik 
cultiveer die vollemaan. Net zoals onze liefde. Wer-
ken aan een relatie, daar geloof ik niet in. Maar de 
liefde komt ook niet uit de lucht gevallen.”

22.00 uur

Staren in de vlammen
“Waar zijn de aanmaakblokjes?” Terwijl ik de af-

was doe, steekt Pascale het kampvuur aan. Daarna 
is er zwarte chocolade – “altijd na het eten” – , een 
laatste slok wijn. En sterren. En als vanzelf ook 
mijmeringen. Of ze zo in balans is als ze uitstraalt? 
“Ik denk dat ik in balans ben. Maar ik heb ook mijn 
weg afgelegd, en het leven vaak een opgave gevon-
den. En dat zit nog in mij. Ik sta positief in het le-
ven, ik word goedgezind van huppelen en dansjes 
doen, maar ik ga niet huppelend door ’t leven. Door 
de strijd die ik geleverd heb, weet ik hoe kwetsbaar 
alles is en hoe snel een neerwaartse spiraal is inge-
zet. En je hebt nooit de garantie dat het niet op-
nieuw gebeurt. Dus ik apprecieer wat ik heb. Maar 
ik ga er heel voorzichtig mee om.”

Donderdag, 8 uur

Yoghurt en zaden
We hebben ons huiswerk gemaakt. Geen pistolets,

maar – volle! – yoghurt, rood fruit en zaden op ta-
fel. Ze is blij. “Ik had voor de zekerheid zelf iets 
mee.” Het is lekker. “En”, zegt ze, “geen honger tot 
de middag.”  

INFO
‘Nog eenvoudiger 2’ verschijnt in september.
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